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Dagsorden Referat
Hvilke aktiviteter har rådene lavet i 2016 og hvad 
er lagt i støbeskeen for 2017?

VAR afholder møder, men få trækker læsset og der 
møder ikke mange op. 

Når lederen for små aftenskoler stopper er der 
ingen ildsjæle og mange gange bliver de lagt ind 
under en større organisation.

Aftenskolerne laver projekter ved siden af for 
kommunen bl.a. inden for handikapområdet, for 
psykisk syge og indvandrere.

Der er samarbejde mellem bibliotek og aftenskoler. 
I 2016 lavede de for eksempel et samarbejde om 
valgkamp i USA med gratis adgang, hvor 
fremmødet var godt.

VAR har oprettet hold for folk, som er færdige med 
deres genoptræning.

VAR pointerer, at Varde er ikke er et nemt sted, da 
der sker så meget, eller også kommer folk ikke ud 
af stuerne. 

IT er et færdigt område, da mange andre laver 
gratis it-kurser. ”It-fremmede” findes ikke længere.
Aftenskolerne har næsten ingen it-hold tilbage. Har 
enkelte it-hold, men deltager 10 er det godt.
Aftenskolerne har ikke fat i de unge, den gængse 
bruger er en kvinde på 50+.
Det er svært at få fat i den generation med børn, 
da de ikke melder sig til kurser på 30 timer.
Der kommer flere og flere ældre og de har flere og 
flere penge. 

Samarbejde med andre interessenter, eksempelvis 
Center for Sundhedsfremme eller Social- og 
sundhedsudvalget, er en mulighed.
VAR har tidligere haft møde på Sundhedscenteret, 
men VAR skal trække læsset. Der kommer ikke 
noget den anden vej fra. 

Lillian føler, at aftenskolerne begynder at vende og 
kommer dybere i tingene.
Det kreative kommer tilbage og det er meget 



positivt. 
De største fag er yoga og bevægelse. Aftenskolerne 
er nødt til at følge med tidens trends.

Markedsføring: De er med på facebook. Sender 
program ud 2 gange om året i papirform. 
VAR diskuterer programmerne, da de er dyre. 
Grundet den høje gennemsnitsalder for 
deltagerne, fristes folk ikke fristet af at det bliver 
sendt digitalt. De unge går på nettet, men søger på 
andre ting. 
På et tidspunkt bliver programmerne digitale, men 
det kan de ikke endnu.

Hvordan bliver tilskuddet fra kommunen brugt? Tilskuddet til VAR bliver brugt på 
uddannelse/konferencer, transport og bespisning 
til bestyrelsesmøder.

Tilskuddet reduceres på landsplan, men det er ikke 
et problem i Varde Kommune.

Kommunens budget for 2018 har udgangspunkt i 
anlægsstop og byt til nyt på driftssiden. Hvilke 
muligheder/udfordringer ser rådene ved 
kommunens budgettiltag?

VAR får så lidt, at det ikke rigtig batter noget. 
VAR ser nødigt, at der skæres i tilskuddet.

Evt. Besluttet at beholde 2 årlige møder, da alle er 
glade for det. 
Undersøg hvorfor der ikke var flere 
repræsentanter fra VAR.


